

Title (en)  
Cork stoppers.

Title (de)  
Korken.

Title (fr)  
Bouchons de liège.

Publication  
**EP 0443504 A1 19910828 (DE)**

Application  
**EP 91102304 A 19910219**

Priority  

- DE 4102475 A 19910129
- DE 9002184 U 19900223

Abstract (en)

The cork stopper consists of a hollow body which is made of plastic, is open at the top, and whose opening is closed by a lid. The cork stopper is characterised in that a compressed, elastic body (3) is contained in the interior of the hollow body (1), a charge carrier (4) being arranged on the end of the compressed, elastic body (3) facing the opening of the hollow body, and the charge carrier (4) being held in this position by the hollow body and the elastic body (3) thus being held in a compressed state when the shaft (1<a>) of the hollow body (1) is in the bottle neck and is prevented by the latter from escaping outwards. The cork stopper serves for closing bottles containing carbonated beverages, in particular sparkling wine. The charge space above the charge carrier can be filled with confetti, glitter, a paper streamer or the like. When the bottle is opened, this material (8) is ejected from the cork stopper. <IMAGE>

Abstract (de)

Der Korken besteht aus einem oben offenen Hohlkörper aus Kunststoff, dessen Öffnung durch einen Deckel verschlossen wird. Der Korken ist dadurch gekennzeichnet, daß in dem Innenraum des Hohlkörpers (1) ein komprimierter, elastischer Körper (3) enthalten ist, auf dem zur Öffnung des Hohlkörpers weisenden Ende des komprimierten, elastischen Körpers (3) ein Ladungsträger (4) angeordnet ist und der Ladungsträger (4) durch den Hohlkörper in dieser Lage und damit der elastische Körper (3) komprimiert gehalten wird, wenn der Schaft (1<a>) des Hohlkörpers (1) sich im Flaschenhals befindet und durch diesen am Ausweichen nach außen gehindert ist. Der Korken dient zum Verschließen von unter Kohlensäuredruck stehende Getränke, insbesondere Sekt enthaltenden Flaschen. Der Laderaum oberhalb des Ladungsträgers kann mit Konfetti, Glitter, einer Papierschlange oder dergl. gefüllt werden. Beim Entkorken wird dieses Material (8) aus dem Korken geschleudert. <IMAGE>

IPC 1-7

**B65D 39/00; B65D 51/28; B67B 1/04**

IPC 8 full level

**B65D 39/00** (2006.01); **B65D 51/28** (2006.01); **B67B 1/04** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B65D 39/00** (2013.01); **B65D 39/0064** (2013.01); **B65D 51/28** (2013.01); **B67B 1/04** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] DE 2853727 A1 19800619 - HENKE WALTER
- [A] EP 0056320 A1 19820721 - MONARCH WINE CO INC [US]

Cited by

FR2783508A1; CN104477493A; CN112340082A; WO9831600A1

Designated contracting state (EPC)

AT DE ES FR GR IT

DOCDB simple family (publication)

**EP 0443504 A1 19910828; EP 0443504 B1 19940824**; AT E110335 T1 19940915; DE 59102589 D1 19940929

DOCDB simple family (application)

**EP 91102304 A 19910219**; AT 91102304 T 19910219; DE 59102589 T 19910219